

Přehled zpráv

Slezská univerzita v Opavě	3
1. Vědci z Opavy na stopě červí díry? „Vysvětlovalo by to efekty, kterým jinak nerozumíme,” říká spoluautor	4
Rozhlas • ČRo Plus (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 20:00	
2. Objevili Češi červí díru? Mohla by být mostem k paralelnímu vesmíru	4
Online • fzone.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 18:00	
3. Odpolední Plus	4
Rozhlas • ČRo Plus (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 17:33	
4. Záhadné záření přivádí fyziky k úvahám o paralelních vesmírech	4
Online • techfocus.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 16:24	
5. Záhadné záření od černých děr může naznačovat červí díry a paralelní vesmíry	4
Online • sciencemag.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 11:57	
6. Fotograf Jindřich Štreit v Přerově doprovázel tříkrálové koledníky. Chystá se kalendář s jeho snímky	5
Rozhlas • ČRo Olomouc (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 11:40	
7. Důkaz existence mostů do jiných vesmírů? Čeští vědci jsou na stopě fantastického objevu	5
Online • cnn.iprima.cz (Zprávy / Politika) • 7. 1. 2022, 6:01	
8. Vědecký průlom? Opavští vědci možná objevili červí díru	5
Online • seznamzpravy.cz (Zprávy / Politika) • 7. 1. 2022, 6:00	
9. Záhadné záření přivádí opavské fyziky k úvahám o paralelních vesmírech	5
Online • astro.cz (Jiné) • 7. 1. 2022, 0:00	
10. Odkazem fandomu jsou čtenáři a autoři	6
Tisk • Tvar; str. 4, 5, 6 (Kultura / Umění) • 6. 1. 2022	
11. Ze tmy ke světlu	6
Online • informuji.cz (Kultura / Umění) • 6. 1. 2022, 15:41	
12. Jak se dostat na pedagogické fakulty	6
Online • vysokeskoly.com (Jiné) • 6. 1. 2022, 13:10	
13. Jak se dostat na nejžádanější obory VŠ - pedagogické fakulty KamPoMaturitě.cz	6
Online • kampomaturite.cz (Jiné) • 6. 1. 2022, 12:50	
14. Jak se dostat na humanitní obory	7
Online • vysokeskoly.com (Jiné) • 6. 1. 2022, 10:30	
15. Opavští fyzikové zkoumají energii černých děr	7

Online • polar.cz (Regionální zprávy) • 5. 1. 2022, 17:05

16. Opavský expres 05.01.2022 16:40 POLAR TV	7
Televize • TV Polar (České stanice) • 5. 1. 2022, 16:40	
17. Nový rok v galerii odstartoval výstavou fotek.....	7
Online • klubnovinaruzlin.cz (Regionální zprávy) • 5. 1. 2022, 14:09	
18. Operátor Nej.cz nabízí nově všechny programy Rozhlasu a televize Slovenska v HD rozlišení	7
Rozhlas • Digitální rádio (Český rozhlas) • 5. 1. 2022, 7:00	
19. ■ Výstava kreseb	8
Tisk • Právo - Střední a Východní Morava ; str. 11 (Zprávy / Politika) • 5. 1. 2022	
20. Nový rok v galerii odstartoval výstavou fotek.....	8
Online • otrokovice.cz (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 15:00	
21. Díla Zrzavého a Boštíka budou vyzařovat v Rýmařově - Díla Zrzavého a Boštíka budou vyzařovat v Rýmařově.....	8
Online • jeseniky-rodina.cz (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:40	
22. Výstava Rozmazaný svět nabízí svět očima postižených	8
Online • impuls.cz/regiony (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:24	
23. Výstava Rozmazaný svět nabízí svět očima postižených	9
Online • idnes.cz/olomouc (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:17	
24. Chacharská bilance aneb Barvy Moravskoslezského kraje v loňských sbírkách básníků spjatých s regionem	9
Online • ostravan.cz (Kultura / Umění) • 4. 1. 2022, 6:24	
25. Andělé letěli do dětského domova.....	9
Tisk • Region Opavsko ; str. 11 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022	
26. Sbory vystoupily u svatého Václava	9
Tisk • Region Opavsko ; str. 11 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022	
27. Co můžeme očekávat v roce 2022?	10
Tisk • Region Opavsko ; str. 10 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022	
28. Andělé letěli do dětského domova.....	10
Online • regionopavsko.cz (Regionální zprávy) • 3. 1. 2022, 8:15	
29. Hlavní zprávy	10
Rozhlas • ČRo Radiožurnál (Český rozhlas) • 1. 1. 2022, 18:00	
30. Na bilancování teď nemám čas, říká fotograf Jindřich Štreit ze Sovince	10
Rozhlas • ČRo Olomouc (Český rozhlas) • 1. 1. 2022, 15:04	

Slezská univerzita v Opavě

1. Vědci z Opavy na stopě červí díry? „Vysvětlovalo by to efekty, kterým jinak nerozumíme,” říká spoluautor

Rozhlas • ČRo Plus (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 20:00

Vydavatel: **Český rozhlas** • Autor: **Jan Burda** • Rubrika: **Věda**

Odkaz: <https://plus.rozhlas.cz/vedci-z-opavy-na-stop-e-cervi-diry-vysvetlovalo-efekty-kterym-jinak-nerozumime-8655966>

... Einsteinem. A právě k potvrzení Einsteinovy teorie se teď přiblížili vědci ze **Slezské univerzity v Opavě**, kteří popsali rentgenové záření, jehož vlastnosti lze pravděpodobně připsat existenci červí díry. Co přesně vědci zjistili, přibližuje ve Vědě...

2. Objevili Češi červí díru? Mohla by být mostem k paralelnímu vesmíru

Online • fzone.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 18:00

Autor: **Marek Vacovský** • Rubrika: **Novinky**

Odkaz: <https://fzone.cz/clanky/objevili-cesi-cervi-diru-mohla-by-byt-mostem-k-paralelnimu-vesmiru-3318>

...? Již dříve vědci z **opavské univerzity** přišli na to, jak by se daly opticky odhalit a nově studované záhadné záření by mohlo být další indicií k jejich detekci. Ve spolupráci se zahraničními vědci z Ruska a Brazílie, přišli opavští fyzikové...

3. Odpolední Plus

Rozhlas • ČRo Plus (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 17:33

Vydavatel: **Český rozhlas** • Rubrika: **Publicistika**

Odkaz: <http://www.rozhlas.cz/plus/program/#/2022-1-7>

...Odpolední Plus Vědci ze **Slezské univerzity v Opavě** popsali rentgenové záření, jehož vlastnosti lze pravděpodobně připsat existenci červí díry. O jak významný objev jde? V pátek začne vyklápění levé strany hlavního zrcadla Vesmírného...

4. Záhadné záření přivádí fyziky k úvahám o paralelních vesmírech

Online • techfocus.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 16:24

Odkaz: <https://techfocus.cz/veda-vesmir/3945-zahadne-zareni-privadi-fyziky-k-uvaham-o-paralelnich-vesmirech.html>

... vědci z **opavské univerzity** přišli na to, jak by se daly opticky odhalit, a nově studované záhadné záření by mohlo být další indicií k jejich detekci. Ve spolupráci se zahraničními vědci z Ruska a Brazílie přišli opavští fyzikové (Konoplya...

5. Záhadné záření od černých děr může naznačovat červí díry a paralelní vesmíry

Online • sciencemag.cz (IT / Technologie) • 7. 1. 2022, 11:57

Autor: **Pavel Houser** • Rubrika: **Tiskové zprávy**

Odkaz: <https://sciencemag.cz/zagadne-zareni-od-cernych-der-muze-naznacovat-cervi-diry-a-paralelni-vesmiry/>

..., byly reálnými kosmickými objekty? Již dříve vědci z **opavské univerzity** přišli na to, jak by se daly opticky odhalit a nově studované záhadné záření by mohlo být další indicií k jejich detekci. Ve spolupráci se zahraničními vědci z Ruska a...

6. Fotograf Jindřich Štreit v Přerově doprovázel tříkrálové koledníky. Chystá se kalendář s jeho snímky

Rozhlas • ČRo Olomouc (Český rozhlas) • 7. 1. 2022, 11:40

Vydavatel: **Český rozhlas** • Autor: **Lenka Kratochvílová** • Rubrika: **Regionální**

Odkaz: <https://olomouc.rozhlas.cz/fotograf-jindrich-streit-v-prerove-doprovazel-trikralove-koledniky-chysta-se-8655429>

...Fotograf **Jindřich Štreit** v Přerově doprovázel tříkrálové koledníky. Chystá se kalendář s jeho snímky. Život a lidé v Přerově. To je téma nového kalendáře Přerova na rok 2023. Snímky, které ho ozdobí, pořizuje s předstihem ve městě přední...

7. Důkaz existence mostů do jiných vesmírů? Čeští vědci jsou na stopě fantastického objevu

Online • cnn.iprima.cz (Zprávy / Politika) • 7. 1. 2022, 6:01

Vydavatel: **FTV Prima, s.r.o.** • Autor: **Marek Veselý, CNN**

Odkaz: <https://cnn.iprima.cz/dukaz-existence-mostu-do-jinych-vesmiru-cesti-vedci-jsou-na-stope-fantastickeho-objevu-54753>

... ústavu **Slezské univerzity v Opavě**. Zmíněné záření se dá dobře vysvětlit u malých černých děr, takzvaných mikrokvazarů, ale u větších černých děr není toto vysvětlení zcela přesné. Hledají se tedy alternativní typy objektů, na které by byl...

8. Vědecký průlom? Opavští vědci možná objevili červí díru

Online • seznamzpravy.cz (Zprávy / Politika) • 7. 1. 2022, 6:00

Vydavatel: **Seznam.cz, a.s.** • Autor: **Dávid Pásztor**

Odkaz: <https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-embargo-do-6-00-vedecky-prulom-opavsti-vedci-mozna-objevili-cervi-diru-185039>

... ze **Slezské univerzity v Opavě** udělali další krok k potvrzení Einsteinovy teorie a popsali záření, které by mohlo pocházet z červí díry. Článek si také můžete pustit v audioverzi. Opavští fyzici možná udělali průlom v dosavadní znalosti...

9. Záhadné záření přivádí opavské fyziky k úvahám o paralelních vesmírech

Online • astro.cz (Jiné) • 7. 1. 2022, 0:00

Rubrika: **astronomy**

Odkaz: <https://www.astro.cz/clanky/vzdaleny-vesmir/zahadne-zareni-privadi-opavske-fyziky-k-uvaham-o-paralelnich-vesmirech.html>

... byly reálnými kosmickými objekty? Již dříve vědci z **opavské univerzity** přišli na to, jak by se daly opticky odhalit, a nově studované záhadné záření by mohlo být další indicií k jejich detekci. Ve spolupráci se zahraničními vědci z Ruska a...

10. Odkazem fandomu jsou čtenáři a autoři

Tisk • Tvar; str. 4, 5, 6 (Kultura / Umění) • 6. 1. 2022

Vydavatel: **Klub přátel TVARU, z.s.** • Autor: **Boris Hokr** • Rubrika: **ROZHOVOR**

Odkaz: [náhled](#)

... noze publikující pod pseudonymem František Kotleta. Autor akční fantastiky a space oper jako Bratrstvo krve, Spad či série paranormálních detektivek s hlavním hrdinou Tomášem Koskem. Kromě psaní sci-fi učí na **Slezské univerzitě v Opavě** a...

11. Ze tmy ke světlu

Online • informuji.cz (Kultura / Umění) • 6. 1. 2022, 15:41

Rubrika: **>Akce a kultura - Informuji.cz**

Odkaz: <https://www.informuji.cz/akce/o/250736-ze-tmy-ke-svetlu/>

.... Soubor fotografií vznikl ve dvou etapách v letech 2018 – 2020, kdy **Jindřich Štreit** navštívil společně s hlavním kaplanem Vězeňské služby ČR a předsedou zapsaného spolku Vězeňská duchovenská péče na dvacet vězeňských zařízení. Každé setkání s...

12. Jak se dostat na pedagogické fakulty

Online • vysokeskoly.com (Jiné) • 6. 1. 2022, 13:10

Odkaz: <https://www.vysokeskoly.com/kde-jeste-berou-na-vs/jak-se-dostat-na-pedagogicke-fakulty>

... programy a obory nabízí také AMU, JAMU, **Slezská univerzita v Opavě**, Univerzita Pardubice, UTB ve Zlíně - informace najdete buď na www.VysokeSkoly.com, případně si stáhněte zdarma náš e-book Jak se dostat na humanitní obory nebo přečtěte článek zde...

13. Jak se dostat na nejžádanější obory VŠ - pedagogické fakulty KamPoMaturitě.cz

Online • kampomaturite.cz (Jiné) • 6. 1. 2022, 12:50

Autor: **Zuzana Večerková**

Odkaz: <https://www.kampomaturite.cz/jak-se-dostat-na-vs-nebo-vos/jak-se-dostat-na-pedagogicke-fakulty>

... zaměřené programy a obory nabízí také AMU, JAMU, **Slezská univerzita v Opavě**, Univerzita Pardubice, UTB ve Zlíně - informace najdete buď na www.VysokeSkoly.com, případně si stáhněte zdarma náš e-book Jak se dostat na humanitní obory nebo přečtěte...

14. Jak se dostat na humanitní obory

Online • **vysokeskoly.com** (Jiné) • 6. 1. 2022, 10:30

Odkaz: <https://www.vysokeskoly.com/kde-jeste-berou-na-vs/jak-se-dostat-na-humanitni-obory>

.... 2022 prezenčně Slezská univerzita v Opavě www.slu.cz **Fakulta veřejných politik**: Speciální pedagogika, Sociální patologie a prevence, Edukační péče o seniory OSP NSZ SCIO do 21. 5. 2022. Podrobnosti www.fvp.slu.cz. Den otevřených dveří 2. 2...

15. Opavští fyzikové zkoumají energii černých děr

Online • **polar.cz** (Regionální zprávy) • 5. 1. 2022, 17:05

Vydavatel: **POLAR televize Ostrava, s.r.o.** • Autor: **Katka Geryková** • Rubrika: **News**

Odkaz: <https://polar.cz/zpravy/opavsko/opava/11000029235/opavsti-fyzikove-zkoumaji-energii-cernych-der>

... mohou tato vesmírná tělesa produkovat a také, jak poznat, zda záření, které únik energie způsobuje, neohrožuje život na Zemi. Tým tří opavských vědců z Fyzikálního ústavu **Slezské univerzity v Opavě** ve složení Zdeněk Stuchlík, Arman Tursunov a...

16. Opavský expres 05.01.2022 16:40 | POLAR TV

Televize • **TV Polar** (České stanice) • 5. 1. 2022, 16:40

Vydavatel: **POLAR televize Ostrava, s.r.o.** • Rubrika: **News**

Odkaz: <https://polar.cz/porady/opavsky-expres/opavsky-expres-05-01-2022-16-41>

.... Jejich nová studie ukazuje, jakou energii mohou tato vesmírná tělesa produkovat a také, jak poznat, zda záření, které únik energie způsobuje, neohrožuje život na Zemi. Tým tří opavských vědců z Fyzikálního ústavu **Slezské univerzity v Opavě** ve...

17. Nový rok v galerii odstartoval výstavou fotek

Online • **klubnovinaruzlin.cz** (Regionální zprávy) • 5. 1. 2022, 14:09

Rubrika: **Kulturní a společenské akce**

Odkaz: <https://www.klubnovinaruzlin.cz/news/novy-rok-v-galerii-odstartoval-vystavou-fotek/>

... vystavovat přijalo i několik světoznámých autorů jako jsou **Jindřich Štreit**, Petr Jan Juračka, Jan Kasl, Robert Vano, Jadran Šetlík, Dan Vojtěch a další. Mimo to letos proběhl již třináctý Fotosalon nebo desátý ročník našeho workshopu Kopánky, kam...

18. Operátor Nej.cz nabízí nově všechny programy Rozhlasu a televize Slovenska v HD rozlišení

Rozhlas • **Digitální rádio** (Český rozhlas) • 5. 1. 2022, 7:00

Vydavatel: **Český rozhlas** • Autor: **Monika Horskáková** • Rubrika: **Televize**

Odkaz: <https://digital.rozhlas.cz/operator-nejcz-nabizi-nove-vsechny-programy-rozhlasu-a-televize-slovenska-v-hd-8653392>

... než nižší rozlišení. Stanice ale pochopitelně vysílá i některé pořady z posledních několika let. Autor: **Monika Horskáková** ||
autor: || autor: | lukpo ...

19. ■ Výstava kreseb

Tisk • Právo - Střední a Východní Morava; str. 11 (Zprávy / Politika) • 5. 1. 2022

Vydavatel: **BORGIS, a.s.** • Autor: **den**

Odkaz: [náhled](#)

... promluví i proslulý fotograf **Jindřich Štreit**. Autor: (den) ...

20. Nový rok v galerii odstartoval výstavou fotek

Online • otrokovice.cz (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 15:00

Odkaz: <https://otrokovice.cz/novy-rok-v-galerii-odstartoval-vystavou-fotek/d-20750>

.... Pozvání vystavovat přijalo i několik světznámých autorů jako jsou **Jindřich Štreit**, Petr Jan Juračka, Jan Kasl, Robert Vano, Jadran Šetlík, Dan Vojtěch a další. Mimo to letos proběhl již třináctý Fotosalon nebo desátý ročník našeho workshopu...

21. Díla Zrzavého a Boštíka budou vyzařovat v Rýmařově - Díla Zrzavého a Boštíka budou vyzařovat v Rýmařově

Online • jeseniky-rodina.cz (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:40

Autor: **Juraj Kováč**

Odkaz: <https://jeseniky-rodina.cz/cz/aktuality/k2701-ostatni/1434-dila-zrzaveho-a-bostika-budou-vyzaarovat-v-rymarove.html>

... Václava Boštíka Vyzařování. Na mimořádné výstavě promluví fotograf **Jindřich Štreit** ze Sovince. Při této příležitosti bude pokřtěn Katalog výstav v galeriích Octopus a Pranýř rýmařovského muzea z let 2017 až 2021. Publikaci muzeum vydalo s...

22. Výstava Rozmazaný svět nabízí svět očima postižených

Online • impuls.cz/regiony (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:24

Vydavatel: **LONDA spol. s r. o.** • Autor: **Karolína Segéňová** • Rubrika: **Rádio Impuls - Olomoucký kraj**

Odkaz: https://www.impuls.cz/regiony/olomoucky-kraj/ocni-klinika-vystava-rozmazany-svet-vejvodovsky-streit.A220104_112406_imp-olomoucky_kov

... zrakovými vadami a očními onemocněními. Garantem fotografické části výstavy je fotograf a učitel **Jindřich Štreit**, garantem znázornění zrakových vad je někdejší přednosta Oční kliniky Fakultní nemocnice Olomouc Jiří Řehák. „Veřejnost upozorníme na...

23. Výstava Rozmazaný svět nabízí svět očima postižených

Online • [idnes.cz/olomouc](https://www.idnes.cz/olomouc) (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022, 11:17

Vydavatel: **MAFRA, a. s.** • Autor: **Karolína Segénová**

Odkaz: https://www.idnes.cz/olomouc/zpravy/ocni-klinika-vystava-rozmazany-svet-vejvodovsky-streit.A220104_111751_olomouc-zpravy_dmk

... onemocněními. Garantem fotografické části výstavy je fotograf a učitel **Jindřich Štreit**, garantem znázornění zrakových vad je někdejší přednosta Oční kliniky Fakultní nemocnice Olomouc Jiří Řehák. „Veřejnost upozorníme na závažná oční onemocnění...

24. Chacharská bilance aneb Barvy Moravskoslezského kraje v loňských sbírkách básníků spjatých s regionem

Online • [ostravan.cz](https://www.ostravan.cz) (Kultura / Umění) • 4. 1. 2022, 6:24

Autor: **Ivan Mottýl** • Rubrika: **Obraz & Slovo**

Odkaz: <https://www.ostravan.cz/72505/chacharska-bilance-aneb-barvy-moravskoslezskeho-kraje-v-lonskych-sbirkach-basniku-spjatyh-s-regionem/>

... klatovský povzdech „vole“. RADEK TOUŠ v těch větvích něco je a klidně je obíhej jak se jimi chvěješ? * Sbírkou Radka Touše redakčně „hlídal“ básník Jakub Chrobák (1974) narozený ve Vsetíně. Pedagog **Slezské univerzity v Opavě** a v poslední...

25. Andělé letěli do dětského domova

Tisk • **Region Opavsko**; str. 11 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022

Vydavatel: **Vydavatelství STISK, s. r. o.**

Odkaz: [náhled](#)

... Velkých Heralticích. Slezská univerzita se v rámci předmětu Společenská odpovědnost, který se vyučuje na **Fakultě veřejných politik**, na chvíli proměnila v andělskou dílnu. Cílem bylo vytvořit anděly, jejichž prodej by podpořil dobrý skutek...

26. Sbory vystoupily u svatého Václava

Tisk • **Region Opavsko**; str. 11 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022

Vydavatel: **Vydavatelství STISK, s. r. o.**

Odkaz: [náhled](#)

... Základní umělecké škole v Bílovci,” dodává Olga Kminková Sobotková. Současně zve všechny zájemce o sborový zpěv na zkoušky Pěveckého sdružení slezských učitelek, které se konají každé úterý od 17.30 v budově **Slezské univerzity** na Bezručově náměstí...

27. Co můžeme očekávat v roce 2022?

Tisk • Region Opavsko; str. 10 (Regionální zprávy) • 4. 1. 2022

Vydavatel: **Vydavatelství STISK, s. r. o.** • Rubrika: **PROGNÓZY 2022**

Odkaz: [náhled](#)

... tak nedostanou. Koncerty, besedy a další program bude probíhat například v sále minoritského kláštera, na nádvoří Církevní konzervatoře Německého řádu nebo na historickém nádvoří **Slezské univerzity**. Pořadatelé již zveřejnili také jména...

28. Andělé letěli do dětského domova

Online • regionopavsko.cz (Regionální zprávy) • 3. 1. 2022, 8:15

Autor: **tep**

Odkaz: <http://www.regionopavsko.cz/2022/01/03/andele-leteli-do-detskeho-domova/>

...Andělé letěli do dětského domova 3.1.2022 Autor: tep OPAV SKO – Studenti **Slezské univerzity**, včetně rektora Pavla Tuleji, se pustili do vyrábění a prodeje vánočních andělů. Celkem se vybralo více než 35 tisíc korun a výtěžek putoval do...

29. Hlavní zprávy

Rozhlas • ČRo Radiožurnál (Český rozhlas) • 1. 1. 2022, 18:00

Vydavatel: **Český rozhlas**

Odkaz: [náhled](#)

... **slezské univerzity v Opavě**. Tomáš Gráf, **Slezská univerzita v Opavě**: Bude zakryto více než 40 % slunečního disku, na našem území bude pozorovatelné kolem poledne. Tomáš Pacovský, reportér: Obecně za to platí, že nejlepší je pozorovat nebeské úkazy...

30. Na bilancování teď nemám čas, říká fotograf Jindřich Štreit ze Sovince

Rozhlas • ČRo Olomouc (Český rozhlas) • 1. 1. 2022, 15:04

Vydavatel: **Český rozhlas** • Autor: **Petra Ševců, Aleš Spurný** • Rubrika: **Aktuální dění**

Odkaz: <https://olomouc.rozhlas.cz/na-bilancovani-ted-nemam-cas-rika-fotograf-jindrich-streit-ze-sovince-8652036>

... současné době je jeho domovským pedagogickým působištěm **Institut tvůrčí fotografie** Slezské univerzity v Opavě. Autor: autoři: || autoři: | Aleš Spurný | , | pese || Aleš Spurný, Petra Ševců ...